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Onderwerp: Reactie dagelijks bestuur op de algemene beschouwingen bij de Kadernota 2018-2027 
 

Geachte leden van het algemeen bestuur, 

Bij het presenteren van de Kadernota worden door de fracties uit het algemeen bestuur algemene 
beschouwingen opgesteld. Hierin geven zij hun beschouwingen, aandachtspunten en bestuurlijke vragen met 
betrekking tot de in de Kadernota 2018-2027 opgenomen ambitie. De ingediende beschouwingen treft u aan 
bij de vergaderstukken in iBabs. Deze schriftelijke beschouwingen vormen de behandeling van de Kadernota 
2018-2027 in eerste termijn. 
Bij de beantwoording van de technische vragen over de Kadernota voorafgaand aan de AB vergadering van 
14 juni zijn twee wijzigingen toegezegd. Deze wijzigingen zijn inmiddels doorgevoerd in de tekst van de 
Kadernota. De eerste aanpassing betreft het percentage bij beek- en kreekherstel op pagina 4, derde bullit: 
45% in plaats van 35%. Een tweede aanpassing is de toevoeging van bijlage 6, Verloop bestemmingsreserve 
Duurzaam Financieel Beleid per taak. 
 
Het dagelijks bestuur heeft met interesse kennis genomen van de ingediende beschouwingen. Voorafgaand 
aan de beantwoording willen wij u bedanken voor het leveren van uw bijdrage. Ook danken wij de fracties 
voor de complimenten die zowel wij, als de organisatie in ontvangst mogen nemen. Bij deze ontvangt u de 
schriftelijke reactie van het dagelijks bestuur op de algemene beschouwingen van de verschillende fracties in 
eerste termijn.  
 
Herkenbare koers 

Diverse fracties geven in de beschouwingen aan dat het waterschap goed op koers is gebleven. De Kadernota 
sluit aan bij het bestuursakkoord en is in lijn met ontwikkelingen die de afgelopen jaren zijn ingezet. 
Tegelijkertijd worden er nieuwe accenten gezet en is het waterschap flexibel genoeg om in te spelen op 
ontwikkelingen en kansen. Het dagelijks bestuur constateert op basis van de beschouwingen dat de drie 
accenten van deze Kadernota (waterkwaliteit, klimaatadaptie en duurzaamheid) op veel steun in het AB 
kunnen rekenen. Hetzelfde geldt voor de hoofdthema’s van het bestuursakkoord (veiligheid, samenwerking, 
participatie en duurzaam financieel beleid). De vragen en discussiepunten die in beschouwingen naar voren 
komen ten aanzien van deze onderwerpen laat het dagelijks bestuur aan bod komen in de onderstaande 
reactie. 
 
De koers van de Kadernota is dit jaar voor het eerst visueel samengevat in de Kadernota in één oogopslag. 
De fracties Ons Water / Waterbreed, Natuurterreinen en Water Natuurlijk spreken hier complimenten over uit. 
Zij stellen voor om deze weergave te gebruiken in de communicatie. Het dagelijks bestuur omarmt deze 
suggestie. De fractie Ons Water / Waterbreed verzoekt het dagelijks bestuur om de kans op schade door 
droogte toe te voegen aan de Kadernota in één oogopslag. In de definitieve opmaak van de Kadernota wordt 
dit toegevoegd. 
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Samenwerking en participatie 

Door veel fracties wordt gepleit voor een leertraject of ontwikkeling in participatie en bijbehorende 
communicatie (ambtelijk en bestuurlijk).  Een participatieve aanpak kan leiden tot meer draagvlak, maar dat 
hoeft geen randvoorwaarde te zijn volgens het dagelijks bestuur. Het verkrijgen van inzicht in de diverse 
belangen om tot een goede afweging te komen is wel essentieel. Er wordt op diverse vlakken hard gewerkt 
aan de participatie-ontwikkeling: er is een praktische toolkit voor omgevingsgerichte communicatie 
ontwikkeld. Het omgevingsmanagent en het benutten van meekoppelkansen is een belangrijk onderdeel van 
de aanpak ‘duurzame grond- weg en waterbouw’. Via dit spoor is met de drie Winnend samenwerkende 
waterschappen een opleiding gestart en zijn er diverse medewerkers getraind. Ervaringen in participatie in 
gebiedsprocessen zijn recent toegelicht in de commissie watersystemen. Het impulsplan voor participatie, 
waar de fractie Ongebouwd om vraagt is nog niet beschikbaar.  Het dagelijks bestuur stelt voor om in de 
themabijeenkomst met het algemeen bestuur van december 2017 de leerervaringen met elkaar te delen met 
daarbij aandacht voor de rol van het algemeen bestuur hierin. 
 

Waterkwaliteit  

Veel fracties hebben waardering uitgesproken om in de Kadernota vanaf 2018 een investeringsruimte van € 
800.000,- te reserveren voor effectieve maatregelen om de waterkwaliteit te verbeteren. Op welke aspecten 
de inzet het meest effectief wordt geacht, zijn de meningen nog verdeeld. Het traject van beeldvorming naar 
besluitvorming rond waterkwaliteit is nog niet afgerond. Op 28 juni is er een oordeelsvormende bijeenkomst. 
In de diverse beschouwingen worden al voorstellen gedaan over de gewenste strategie-aanpassingen. Zo 
vraagt de PvdA-fractie om extra inzet voor akkerrandenbeheer, ondersteunt de fractie Ons Water / 
Waterbreed het huidige beleid en vraagt de CDA-fractie om extra financiële maatregelen die nog niet in de 
Kadernota zijn opgenomen.  Het dagelijks bestuur gaat  niet vooruit lopen op de oordeelsvorming maar geeft 
verduidelijking van de huidige strategie. 

    Medicijnresten: De fracties Ons Water / Waterbreed  en CDA vragen aandacht voor het probleem van 
medicijnresten in oppervlaktewater: een proactieve houding, vasthouden aan het principe ‘de 
vervuiler betaalt’ en aandacht voor de verdeling van rollen in de samenwerking met partners in de 
medicijnketen. Het dagelijks bestuur ziet de proactieve houding terug in de uitvoering van de 
meersporenaanpak zoals in de voorgaande Kadernota is beschreven. De waterschappen in Brabant 
zijn zeer actief zijn geweest in het opzetten en uitbreiden van een groot netwerk van ketenpartners, 
waarbij iedereen vanuit de eigen rol zicht krijgt op de samenhang in het systeem en de eigen 
handelingsperspectieven daarin met een focus op preventie, minder verspilling en terugwinning.  

     Watersysteemanalyses: de fractie Natuurterreinen heeft zorgen over de beschikbare capaciteit om de 
analyses voortvarend op te pakken. De fractie Ons Water / Waterbreed wil op basis van de resultaten 
richting geven aan de inzet van de financiële middelen. Het dagelijks bestuur heeft prioriteit gegeven 
aan het realiseren van de watersysteemanalyses met de bijbehorende planning zoals is aangegeven 
in het hoofdstuk programmaplannen van de Kadernota. Hier is voldoende capaciteit voor beschikbaar. 
De resultaten van de watersysteemanalyses worden voor twee doeleinden gebruikt: 1) het 
programmeren van de meest effectieve maatregelen en 2) het bepalen van de vervolgstrategie voor 
de periode 2022-2027. Juist dit laatste punt leent zich voor een strategische discussie op hoofdlijnen 
in het algemeen bestuur. Die is voorzien in 2019, na de verkiezingen. Het eerste punt wordt jaarlijks 
vertaald in de begroting en aangeboden aan het algemeen bestuur.  

     Het verschil in normering tussen Vlaanderen en Nederland, waar de fractie CDA over schrijft, staat al 
op de agenda van de samenwerking met Vlaanderen. Het waterschap werkt op drie schaalniveaus aan 
de afstemming met Vlaanderen over normverschillen en maatregelen: lokaal, regionaal en nationaal. 
Lokaal in gebiedsprocessen, bijvoorbeeld naar aanleiding van de KRW-watersysteemanalyses voor de 
Molenbeek en het Merkske. Regionaal vanuit het Nederlandse Maasstroomgebied overleg. Nationaal 
via de Unie van Waterschappen en in rechtstreekse contacten met het ministerie van Infrastructuur 
en Milieu en de Vlaamse overheid.  Het Rijk is immers de regievoerder voor de afstemming met de 
buurlanden.  

      De uitwerking van de acties uit de intentieverklaring Delta-aanpak waterkwaliteit en zoet water, waar 
de fractie Natuurterreinen benieuwd naar is, zouden een plek gaan krijgen in het nieuwe 
bestuursakkoord Water. Die vertaling laat nog even op zich wachten gelet op het lange 
formatieproces om tot een nieuwe regering te komen. In het Regionaal Bestuurlijk Overleg (RBO) 
wordt onder regie van het ministerie wel gewerkt aan nadere concretisering van de afspraken.  

 
Klimaatadaptatie 

Nagenoeg alle fracties onderkennen in hun beschouwingen dat klimaatverandering vraagt om extra 
inspanningen van het waterschap. Het DB-voorstel om investeringsruimte te reserveren voor 
klimaatadaptatie wordt dan ook door diverse fracties ondersteund. De fractie PvdA stelt de vraag of we er 
hiermee zijn. Het dagelijks bestuur geeft aan dat het bedrag (€ 700.000 per jaar) onderdeel uitmaakt van 
een bod van de regio Zuid, waarin provincie, gemeenten en waterschappen middelen bundelen en samen het 



-3- 

Rijk oproepen om ook middelen beschikbaar te stellen. De totale omvang en inzet is zodoende breder dan sec 
de inzet van het waterschap. Of we er daarmee zijn is lastig in te schatten, maar het is zeker een belangrijke 
stap in de goede richting. 
 
De fracties Ons Water / Waterbreed en de VVD roepen het dagelijks bestuur op om bij het bepalen van 
kansrijke maatregelen gebruik te maken van de kennis die bij inwoners en (agrarische) bedrijven aanwezig is. 
Ook vraagt de fractie Ons Water / Waterbreed naar de opvolging van de huiskameroverleggen naar aanleiding 
van de wateroverlast in 2015. Het dagelijks bestuur onderkent het belang van samenwerking en 
betrokkenheid (zie ook het thema samenwerking en participatie). Wat betreft de opvolging van 
huiskameroverleggen geeft het dagelijks bestuur aan dat een deel van de geformuleerde oplossingen reeds is 
uitgevoerd en een deel nader wordt uitgewerkt. De nadere uitwerking van maatregelen vindt plaats in 
samenwerking met de betrokkenen. Een aandachtspunt daarbij is de eigen verantwoordelijkheid van 
betrokkenen in bijvoorbeeld ontwikkeling van kapitaalintensieve teelten op natte plekken. Transparantie over 
ieders eigen rol en verantwoordelijkheid is belangrijk om teleurstellingen zoveel mogelijk te voorkomen. Met 
het Waterbeheerplan 2010-2015 is reeds de lijn ingezet dat het waterbeheer niet langer het grondgebruik 
volgt, voor wat betreft risico’s op wateroverlast.  
Dit raakt de vraag van fractie Natuurterreinen of het  grondgebruik op sommige locaties gelimiteerd kan 
worden vanwege de waterhuishouding. Met de ontwikkeling van het Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie en de 
provinciale omgevingsvisie komt dit onderwerp in brede zin opnieuw op de agenda: de vier waterschappen in 
Brabant stellen samen met Brabant Water en de provincie  de Wateragenda 2030 op, als onderdeel van het 
Programma Verbindend Water voor de omgevingsvisie. Hierin staat een klimaatrobuust watersysteem als 
basis-randvoorwaarde centraal, waarbij het gebruik en functies op kwetsbare plaatsen, zoals bijvoorbeeld 
beekdalen, gelimiteerd kan worden vanwege de draagkracht van het watersysteem nu en in de toekomst.  
 
De fractie PvdA ziet de klimaatadaptatie in de stad als een onderwerp waarmee het waterschap zich als 
actieve wateroverheid kan profileren richting de burgers. De fractie Ongebouwd vraag juist om meer te doen 
voor de landbouw. Het dagelijks bestuur ziet in de aanpak voor klimaatadaptatie dat iedereen zal moeten 
bijdragen: zowel het waterschap als de burgers en boeren.  
 
Ook voor de bebouwde gebieden geldt dat het waterschap zeker niet stil zit. Belangrijke partners om daar 
aan de slag te kunnen zijn de gemeenten. Zij zijn onmisbaar om met klimaatadaptatie in de bebouwde 
omgeving aan de slag te gaan. Tot nu toe zijn vooral de grote gemeenten zoals Breda, Roosendaal, Tilburg en 
Bergen op Zoom bezig samen met het waterschap. Het waterschap zet veel energie in om ook de andere 
gemeenten in beweging te krijgen. Dat begint de eerste vruchten af te werpen. De komst van het Deltaplan 
Ruimtelijke Adaptatie zal daar naar verwachting een verdere impuls aan geven. 
 
De fractie Ongebouwd maakt zich zorgen over de uitbreiding van stedelijk gebied en industrieterreinen en de 
effecten daarvan op het watersysteem. De fractie geeft aan dat ze steeds vaker constateert dat er eerst 
uitbreidingen worden gerealiseerd en pas daarna waterberging wordt aangelegd. Dit is de verkeerde volgorde. 
Het dagelijks bestuur is het met de fractie eens dat deze volgorde niet juist is. Het dagelijks bestuur herkent 
het beeld dat de fractie schetst echter niet. We constateren juist dat gemeenten zich steeds beter bewust zijn 
van de opgave en hier tijdig rekening mee proberen te houden. 
 
Fractie Water Natuurlijk vraagt of het dagelijks bestuur erop wil toezien dat bij elke herinrichting, 
dijkversterking of andere gebiedsinrichting expliciet wordt onderzocht of er ook aan robuustheid kan worden 
gewerkt. Het dagelijks bestuur geeft aan dat hier altijd naar wordt gekeken. In de planvormingsfase wordt bij 
alle type maatregelen uitgewerkt op welke wijze en in welke mate hier invulling aan wordt gegeven. De mate 
waarin en wijze waarop hier invulling aan wordt gegeven, is sterk afhankelijk van de noodzakelijke 
aanvullende investering in relatie tot de kostenefficiëntie van de maatregel, de mogelijkheid op (extra) 
meekoppelkansen en investeringsbereidheid bij anderen. Er is sprake van een altijd goed investering in 
robuustheid als met de extra investering in een robuuster systeem ook voldoende flexibiliteit behouden blijft 
om in te kunnen spelen op de mate van klimaatverandering en andere op termijn te verwachte 
ontwikkelingen in een gebied.  
 

De fractie PvdA heeft zorgen over de achterstanden in het baggerwerk van de vaarwegen (Mark en Vliet), in 
relatie tot de benodigde afvoercapaciteit in extreme weersomstandigheden. In de commissie watersystemen 
is toegelicht dat de baggeraanwas groter is dan de raming waarop de samenwerkingsafspraken met de 
provincie zijn gebaseerd. Het dagelijks bestuur deelt deze zorg en is daarom ook met de provincie in gesprek 
om afspraken te maken over de extra kosten die hiermee samenhangen. 
 
De fractie VVD vraagt om een goede voorbereiding op het kunnen afhandelen van claims rond wateroverlast 
in de toekomst. Het dagelijks bestuur ondersteunt deze behoefte. Met de vier Brabantse waterschappen 
kunnen we van elkaar leren in de afhandeling van schadeclaims uit de recente wateroverlast in 2015 en 2016, 
om zo goed voorbereid te zijn op nieuwe overlastsituaties. Het streven naar verdere automatisering om op 
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afstand snel en accuraat in te kunnen grijpen bij dreigende watertekorten of wateroverlast, waar de fractie 
VVD aandacht voor vraagt, vormt onderdeel van de doorgaande ontwikkeling van het concept van de 
verkeerstoren. 
 
Duurzaamheid en innovatie 

Diverse fracties spreken complimenten uit voor richting die het waterschap is ingeslagen op het gebied van 
duurzaamheid. Er worden diverse standpunten ingenomen over de rol van het waterschap op dit terrein en de 
mogelijke aanpak. De voorstellen op het gebied van duurzaamheid liggen op 28 juni voor ter besluitvorming. 
Het dagelijks bestuur wil daar in deze reactiebrief niet op vooruit lopen. Met de duurzaamheidsvoorstellen 
levert het waterschap een bijdrage aan de regionale energietransitie . Het waterschap is betrokken bij twee 
landelijke pilots. Na de zomer komt ook het rapport beschikbaar van de regionale pilot energietransitie van de 
regio West-Brabant. Later zal het rapport van de regio Hart van Brabant volgen. De rapportages zullen met 
het algemeen bestuur worden gedeeld. 
 
De fractie CDA haalt enkele voorbeelden van samenwerking in innovaties aan en stelt voor om de vraag 
‘welke rol kiest het waterschap in samenwerking’  in een BOB traject te bespreken. De fractie 50PLUS geeft 
rond ditzelfde onderwerp aan geen dogmatisch standpunt te willen innemen, maar van geval per geval te 
beslissen welke rol passend is. Het dagelijks bestuur zet dit voorstel op de lijst met onderwerpen voor 
volgende BOB-trajecten, ter bespreking in het volgende fractievoorzittersoverleg. 
 
Financiën 

Diverse fracties (50PLUS, Bedrijven, VVD, Ons Water / Waterbreed, Ongebouwd) spreken waardering uit voor 
de financiële koers en bestendigheid van de Kadernota. Ook worden er enkele vragen gesteld. De fractie 
Ongebouwd constateert dat de financiële bestendigheid voor de korte termijn is gewaarborgd, maar vraagt 
het dagelijks bestuur of dit na deze bestuursperiode ook nog is geborgd. Het dagelijks bestuur is van mening 
dat de financiële bestendigheid van deze Kadernota verder reikt dan de huidige bestuursperiode (t/m 2019). 
Het waterschap heeft enkele jaren geleden bewust gekozen voor een Kadernota met een tienjarige 
planperiode, zodat de langjarige effecten van beleid zichtbaar worden. De besluiten die het bestuur vorig jaar 
heeft genomen ten aanzien van Duurzaam Financieel Beleid zijn hier een mooi voorbeeld van. De genomen 
maatregelen leiden in de eerste jaren tot hogere lasten, maar leiden op de (middel)lange termijn tot een 
lagere schuldenlast en lagere rentekosten. Het dagelijks bestuur beaamt dat in de huidige Kadernota vanaf 
2022 de egalisatiereserve en de bestemmingsreserve DFB voor watersystemen volledig zijn ingezet.  
 
Verder geeft de fractie Ongebouwd aan dat de tarieven voor watersystemen meer stijgen dan is afgesproken 
in het bestuursakkoord. Het dagelijks bestuur had net als de fractie graag gezien dat de tariefstijgingen voor 
de categorie ongebouwd lager zouden zijn. Tegelijkertijd constateert het dagelijks bestuur dat er alles aan is 
gedaan om de tariefstijging zo gematigd mogelijk te houden, waarbij een adequate, doelmatige uitvoering 
van onze taken voorop staat. Naar mening van het dagelijks bestuur voldoet de tariefontwikkeling nog steeds 
aan de afspraken uit het bestuursakkoord. De maximale lastenstijging komt voor alle voorbeeldprofielen in de 
planperiode gemiddeld niet boven 2,5% + inflatie, waarbij de voorbeeldprofielen voor huishoudens en 
bedrijven in geen enkel jaar boven dit percentage uitkomen. 
 
De fractie Bedrijven is verheugd met een gelijk v.e.-tarief voor het vierde jaar op rij. De daling in 2019 acht 
de fractie niet noodzakelijk en niet gewenst. Ook maakt de fractie zich zorgen over de tariefontwikkeling door 
de jaren heen en vraagt het dagelijks bestuur te waken voor een te groot jojo-effect. Zij verzoekt het 
dagelijks bestuur om een slimme strategie te ontwikkelen om grote fluctuaties te voorkomen. Als mogelijke 
opties noemt de fractie het op een andere manier inzetten van de egalisatiereserve dan wel de 
bestemmingsreserve DFB. Het dagelijks bestuur neemt de genoemde opties in overweging bij het opstellen 
van de volgende Kadernota, maar merkt op dat de bestemmingsreserve DFB deels nodig is ter afdekking van 
de extra lasten DFB die ontstaan na de planperiode (na 2027). Het DB wil ervoor waken dat de 
bestemmingsreserve DFB te snel wordt ingezet voor andere doelen.  
 
De fractie Ons Water / Waterbreed vraagt het dagelijks bestuur te onderzoeken of het hogere 
weerstandsvermogen (t.o.v. KN 16-27) ingezet kan worden t.b.v. een lagere schuldpositie. Het dagelijks 
bestuur licht toe dat het hogere weerstandsvermogen het gevolg is van het positief saldo (€ 2 mln) van de 
bestemmingsreserve DFB zuiveringsbeheer. Bij de volgende Kadernota worden de mogelijkheden onderzocht 
van het positief saldo van de  bestemmingsreserve DFB zuiveringsbeheer. De genoemde opties van 
tariefverlaging (fractie Bedrijven) en schuldverlaging (fractie Ons Water / Waterbreed ) worden hier in 
meegenomen. 
 

De fractie Ons Water / Waterbreed roept het dagelijks bestuur op om niet alleen de schuldquote te 
presenteren, maar ook het verloop van de schuldpositie over de afgelopen en komende jaren weer te geven. 
Onderstaande figuur laat de ontwikkeling van de schuldpositie zien. Deze figuur wordt alsnog aan de 
Kadernota toegevoegd in de definitieve opmaak. 
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De fractie Bedrijven verzoekt het dagelijks bestuur om nog eens goed naar het verloop van de 
egalisatiereserve zuiveringsbeheer te kijken, vanwege de flinke afname in 2017. Het dagelijks bestuur heeft 
de cijfers opnieuw bekeken en is tot de conclusie gekomen dat de gepresenteerde bedragen juist zijn. De 
afname ontstaat door het verwachte resultaat van 2017. Daarnaast is de risicoportefeuille van 
zuiveringsbeheer toegenomen als gevolg van een herziening van de risico’s. Dit betekent dat de 
weerstandscapaciteit voor zuiveringsheffing hoger moet zijn waardoor de egalisatiereserve zuiveringsbeheer 
afneemt. 
 
Daarnaast vraagt de fractie Bedrijven wanneer de uitkomsten van het onderzoek naar de effecten van 
versobering van het kwijtscheldingsbeleid worden verwacht. Het dagelijks bestuur zegt toe dat dit uiterlijk in 
het laatste kwartaal van 2017 beschikbaar komt. 
 
De fractie Bedrijven verzoekt het dagelijks bestuur om vanaf volgend jaar bij de belastingaanslagen nog beter 
te communiceren wat het waterschap doet, wat de kosten zijn en waarom verhoging noodzakelijk is. Het 
dagelijks bestuur geeft aan dat in 2017 bij de belastingaanslagen verschillende vormen van communicatie zijn 
toegepast en worden onderzocht op effectiviteit. In februari is een advertentie geplaatst in de huis-aan-huis 
kranten in de gemeenten waar de belastingaanslag op de deurmat viel, eind mei is een bijsluiter verzonden 
bij de belastingaanslag en eind juni doen we gesponsorde berichtgeving op facebook. Het algemeen bestuur 
is hierover steeds per mail geïnformeerd. Mede op basis van de onderzoeksresultaten wordt de 
communicatieaanpak begrotingscyclus en belastingen 2018 geactualiseerd. Vanzelfsprekend grijpt het 
waterschap gedurende het hele jaar momenten aan om het waterschapswerk te laten zien. 
 
De fractie VVD is benieuwd naar het nieuw te vormen belastingstelsel. Ook de fractie CDA refereert aan 
mogelijke veranderingen in wet- en regelgeving die consequenties hebben voor de belastingen van het 
waterschap. Het dagelijks bestuur licht toe dat de Commissie Aanpassing Belastingstelsel (CAB) de komende 
maanden de denkrichtingen aanpast en verder concretiseert. Ook zullen de voorstellen worden doorgerekend. 
Dit zal leiden tot een integraal rapport dat de CAB in september 2017 in regionale consultatiesessies met de 
algemene besturen van de waterschappen wil bespreken. Eind dit jaar hoopt de CAB de definitieve voorstellen 
te kunnen presenteren.  
 
De fractie Bedrijven verzoekt het dagelijks bestuur om in het kader van toekomstontwikkelingen van de SNB 
en de NWB de optie om deze activa te verkopen serieus in overweging te nemen. Het dagelijks bestuur geeft 
aan dat in de eerste helft van 2016 is onderzocht wat de eventuele mogelijkheden zijn om de NWB-aandelen 
van de hand te doen, dan wel om de NWB als geheel te privatiseren. Dit is in juni 2016 namens het dagelijks 
bestuur gepresenteerd in de Voorbereidingscommissie financiële jaarstukken. Het dagelijks bestuur was en is 
van oordeel dat het nadeel van het afstoten van de aandelen groter is dan het voordeel. Als aandeelhouder 
van de NWB kan het waterschap vreemd vermogen aantrekken van de NWB tegen een gunstigere rente dan 
elders in de markt. Daarnaast leidt privatisering/verkoop ertoe dat het waterschap geen aanspraak meer kan 
maken op dividenduitkeringen. Bij andere aandeelhouders zijn geen initiatieven waargenomen die duiden op 
enige wens tot privatisering. Het volledig vrij verkopen van de door Brabantse Delta gehouden aandelen is 
niet mogelijk omdat de statuten bepalen dat aandelen alleen aan de Staat verkocht kunnen worden en/of aan 
publiekrechtelijke rechtspersonen. Om die reden is de verwachte opbrengst van de te verkopen aandelen 
relatief beperkt.  
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Ten aanzien van de SNB licht het dagelijks bestuur toe dat op dit moment door de gezamenlijke 
aandeelhouders van de SNB wordt gewerkt aan een strategie voor slibeindverwerking. Daar komt ook de 
positie van de SNB aan de orde. In deze strategie wordt ook aandacht besteed aan de vraag of en zo ja hoe 
de SNB op termijn geprivatiseerd zou kunnen worden. Daarbij hecht het DB er aan op te merken dat nu geen 
voornemen bestaat tot privatisering.  
 
Privatisering/verkoop van de waterschapsbank is op afzienbare termijn geen optie en heeft ook niet de 
voorkeur daar we vreemd vermogen kunnen aantrekken tegen een gunstigere rente dan elders in de markt. 
 
De fractie Water Natuurlijk vraagt het dagelijks bestuur om op frequente wijze te zorgen voor expliciete 
terugkoppeling over de stand van zaken bij de SNB en de toekomstscenario’s. Het dagelijks bestuur verstrekt 
informatie over de verbonden partijen aan het algemeen bestuur via de reguliere producten uit de planning 
en control cyclus. Daarin wordt aandacht geschonken aan ontwikkelingen die toelichting of uitleg vragen. 
Indien er majeure ontwikkelingen spelen dan wordt het algemeen bestuur hierover apart geïnformeerd. 
Actueel is dat momenteel door de gezamenlijke aandeelhouders van de SNB gewerkt wordt aan een strategie 
voor slibeindverwerking die toekomstbestendige keuzes mogelijk maakt en die bijdraagt aan de doelstellingen 
en organisatiewaarden van het waterschap. Over deze slibstrategie is het algemeen bestuur  intussen 
meerdere malen expliciet geïnformeerd buiten de planning en control cyclus om.  Deze slibeindstrategie komt 
in het najaar 2017 als afzonderlijk onderwerp in het algemeen bestuur aan de orde.  
 
Zuiveringsinfrastructuur 

De fracties PvdA, Bedrijven, Water Natuurlijk en CDA vragen in hun beschouwingen aandacht voor de 
zuiveringsinfrastructuur. De fracties maken zich zorgen of het waterschap op dit punt wel voldoende in control 
is. Enerzijds stellen zij de vraag of de toestand van objecten goed in beeld is. Anderzijds vragen zijn aandacht 
voor de planning en raming van projecten. De fracties verzoeken het dagelijks bestuur om een 
verbeterprogramma op te stellen, inclusief een overzicht van de knelpunten en risico’s, zodat daarmee het 
langjarig onderhoud beter ingeschat kan worden. 
Het dagelijks bestuur onderkent de zorgen van de fracties. Naar aanleiding van eerdere signalen is er 
voortvarend gewerkt aan een notitie waarin bovengenoemde punten aan de orde komen. Deze notitie staat 
geagendeerd voor dezelfde AB vergadering als de beschouwingen (AB 12 juli 2017, agendapunt 3e). Het 
dagelijks bestuur verzoekt de AB-fracties om kennis te nemen van de notitie en de voorgestelde 
oplossingen/verbeteringen. 
 
Omgevingswet 

De fractie PvdA heeft zorgen rond de implementatie van de Omgevingswet. De fractie mist het zicht op 
bewegingen richting organisatorische aanpassingen en over de financiële consequenties. De fractie vraagt 
wanneer het algemeen bestuur wordt betrokken. Het dagelijks bestuur geeft aan dat het thema AB van 13 
december is bedoeld om meer inzicht te geven. Er wordt hard gewerkt om de samenwerking en coördinatie 
met overheid partners ‘achter de schermen’ op een goede manier te laten verlopen. In het bestuursakkoord 
implementatie Omgevingswet zijn afspraken gemaakt met het Rijk, IPO en VNG over het in beeld brengen 
van eventuele financiële consequenties. Als uitvloeisel van het akkoord heeft de Unie in het 
‘onderhandelingsakkoord bekostiging implementatie Omgevingswet’ (juli 2016) met het Rijk, IPO en VNG 
afspraken gemaakt over de bekostiging van de implementatie van de Omgevingswet. In dat kader heeft het 
waterschap van het Rijk, ter stimulering van een tijdige implementatie, een bijdrage ontvangen van € 
210.790,-  voor onder andere de invoering digitaal zaakgericht werken. Over de impact van het Digitaal 
Stelsel Omgevingswet voor de waterschappen zal naar verwachting in het najaar 2017 meer landelijke 
duidelijkheid komen. Ook verwacht het waterschap op dat moment meer duidelijkheid te krijgen over de 
verwachte datum waarop de Omgevingswet in werking zal treden. 
 
SODO 

De fractie Ongebouwd is kritisch over het project Sloten, Oevers en Dijken op Orde (SODO). De fractie geeft 
aan dat het project door de achterban niet wordt ervaren als ‘Samen komen we steeds verder’ en maakt zich 
zorgen of het project daadwerkelijk een positieve financiële bijdrage zal opleveren. De fractie hoopt dat de 
controlerende/handhavende rol van het waterschap vanaf heden beter zal worden opgepakt. Het dagelijks 
bestuur geeft aan dat het project een per doelgroep afgestemde aanpak kent, waarbij veelvuldig de 
samenwerking met de omgeving wordt gezocht. De signalen die het dagelijks bestuur bereiken zijn positief. 
Wel is geconstateerd dat de vooraf ingeschatte inkomsten door verkoop van gronden tegenvallen. Hiermee is 
rekening gehouden in de Kadernota. Overigens merkt het dagelijks bestuur op dat het project SODO 
betrekking heeft op overtredingen die voor 2013 zijn ontstaan. De werkprocessen zijn geoptimaliseerd om te 
voorkomen dat er nieuwe achterstanden ontstaan. Innovaties in dataverzameling, zoals de inzet van de 
sonarboot, bieden perspectief op een nog doelmatiger gegevensverzameling- en verwerking. Dit draagt bij 
aan het voorkomen van nieuwe achterstanden. 
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Eindbeheer nieuwe natuur 

De fractie Natuurterreinen vraagt het dagelijks bestuur of het vinden van een eindbeheerder voor nieuwe 
natuurgebieden echt een knelpunt is en geeft aan dat dit door natuurterreinbeheerders niet zo wordt ervaren. 
Bovendien is er toch budget vanuit de Stuw en het GOB? Het dagelijks bestuur heeft dit signaal meerdere 
malen gehoord vanuit de natuurterreinbeherende organisaties Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en 
Brabants Landschap. Zowel in bilaterale overleggen, als in het (bestuurlijk en ambtelijk) overleg met de 
manifestpartners en de provincie over het Natuurnetwerk Brabant. Er zijn inderdaad middelen beschikbaar 
vanuit het Groenontwikkelfonds Brabant, maar de subsidie bedraagt maximaal 85%. Voor grondverwerving 
(of vergoeding van waardedaling bij functiewijziging) geldt een eigen bijdrage van (minimaal) 15%. De 
Samenwerkingsovereenkomst tot uitvoering waterdoelen (Stuw) verstrekt geen subsidies voor 
grondverwerving binnen het natuurnetwerk Brabant, alleen voor inrichtingsmaatregelen en grondverwerving 
buiten het natuurnetwerk. 
De fractie CDA stelt dat er natte natuurparels worden ingericht waarvoor geen eindbeheer is. Het dagelijks 
bestuur herkent dit niet. Zij benadrukt dat het waterschap voorafgaand aan de uitvoering van projecten 
afspraken maakt ten aanzien van het eindbeheer. Het knelpunt over het eindbeheer heeft betrekking op het 
vinden van eindbeheerders voor nog in te richten natuur. 

 

Hiermee komen we aan het einde van onze schriftelijke reactie. We vertrouwen erop hiermee in eerste 
termijn een gepaste invulling te hebben gegeven aan de ingediende reacties en zien de verdere behandeling 
in het AB van 12 juli 2017 graag tegemoet. Mochten er naar aanleiding van de beantwoording vragen of 
aandachtspunten overblijven, of aanvullende vragen naar voren komen, dan is daartoe gelegenheid in de 
tweede termijn. 
 
Hoogachtend, 
Het dagelijks bestuur, 
De wnd. dijkgraaf De plv. secretaris-directeur 
 
 
 
mr. H.B. Hieltjes 

 
 
 
dr. A.F.M. Meuleman 

 
 
 


